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 Rozpoczęcie obrad o godz. 10 00                                                          

Zakończenie obrad o godz. 1150 

 

     P R O T O K Ó Ł   Nr  XI /2007  

SESJI   RADY  GMINY  USTKA 

 
odbytej w dniu  12 listopada 2007 r  w  sali sesyjnej  

URZĘDU  GMINY  USTKA 

 

           Przewodniczący Rady Gminy Waldemar Gąsiorski otworzył                  
XI obrady Sesji. Po powitaniu  radnych, sołtysów  , zaproszonych gości                          
Panią  Wójt  i  pracowników Urzędu  Gminy oświadczył, iŜ zgodnie          
z listą obecności  w posiedzeniu uczestniczy  13 radnych, co stanowi 
kworum  do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

 
Lista obecności  radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności  sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności gości zaproszonych zał. Nr 3 do protokołu. 

 
      Radny spóźniony:  Andrzej Zawada. 
      Radny nieobecny:  Jacek Hadryś. 

 
 

Nawiązując do projektu porządku obrad przekazanego wcześniej 
wszystkim radnym , Przewodniczący Rady Gminy Waldemar 
Gąsiorski zaproponował zmiany w porządku obrad tj. w pkt. 4 dodaje 
się p.pkt 11) o brzmieniu: upowaŜnienia Przewodniczącego Rady 
Gminy Ustka do udzielania odpowiedzi w imieniu Rady Gminy Ustka 
w sprawach  dotyczących wniosków o uchylenie podjętej uchwały dla 
lokalizacji Parku Wiatrowego Nr 3 Zaleskie oraz  p.pkt. 12)                         
o brzmieniu: upowaŜnienia Wójta Gminy Ustka do reprezentowania 
Rady Gminy Ustka przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym               
w Gdańsku. Natomiast   p.pkt 5) o brzmieniu: opłaty od posiadania 
psów przenosi się na p.pkt 13). Pozostałe punkty pozostają bez 
zmian. 
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Przewodnicz ący Rady Gminy zwrócił si ę z zapytaniem do 
radnych  czy maj ą propozycje i wnioski  do przedstawionego  
porz ądku obrad. 

 
 
W związku z   brakiem   uwag do porz ądku obrad,  
Przewodnicz ący   Rady   Gminy  Waldemar G ąsiorski przyst ąpił 
do realizacji nast ępuj ącego porz ądku obrad.  

 
 

Porządek obrad:  
 
 

  1. Sprawy regulaminowe: 
        a/ otwarcie sesji 
               b/ zatwierdzenie prawomocności obrad 
               c/ przedstawienie porządku obrad 
               d/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 
2. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 
3. Interpelacje i zapytania. 

 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
1) zmian w budŜecie Gminy Ustka na 2007 rok, 

 
2) obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy            
na 2008 rok, 

 
3) ustalenia stawek opłaty miejscowej w Gminie Ustka, 

terminu płatności oraz sposobu jej poboru, 
 

4) opłaty targowej, 
 

5) podatku od nieruchomości oraz zwolnień od tego podatku          
na 2008 rok, 

 
6) określenia rocznych stawek podatku od środków 

transportowych   na 2008 rok, 
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7) zmiany Uchwały Rady Gminy Ustka Nr X/101/2007 z dnia                          

5 października 2007 roku w sprawie wyposaŜenia                  
w składniki majątku ruchomego Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej  w Ustce, po podziale majątku Miejsko 
– Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ustce, 

       
8) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę                 

i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 
 

9) przyjęcia programu gospodarczego Gminy Ustka na lata 
2007 – 2013, 

 
10) zmiany Uchwały Nr II/3/2006 Rady Gminy Ustka z dnia               

6 grudnia 2006 r. w sprawie stwierdzenia nawiązania 
stosunku pracy  z wójtem gminy i określenia składników 
jego wynagrodzenia, 

 
11) upowaŜnienia Przewodniczącego Rady Gminy Ustka                 

do udzielania odpowiedzi w imieniu Rady Gminy Ustka                
w sprawach  dotyczących wniosków o uchylenie podjętej 
uchwały dla lokalizacji Parku Wiatrowego Nr 3 Zaleskie, 

 
12) upowaŜnienia Wójta Gminy Ustka do reprezentowania 

Rady Gminy Ustka przed Wojewódzkim Sądem 
Administracyjnym  w Gdańsku, 

 
13) opłaty od posiadania psów. 

 
5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania . 

 
6. Wolne wnioski i informacje.  

 
7. Zakończenie obrad. 

 
 

Przewodnicz ący Rady Gminy stwierdził, Ŝe do dnia 
dzisiejszego nie wpłyn ęły Ŝadne uwagi do protokołu z ostatniej 
Sesji w zwi ązku z tym poddał pod głosowanie : 

 
Protokół  Nr X/2007  Sesji  Rady  Gminy  Ustka  odbytej  w dniu 

05 października  2007 r. 
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Głosowało  - 13 
 

Za    - 13  
Przeciw   -  0 
Wstrzymało się -  0 

W wyniku głosowania Rada Gminy jednogło śnie przyj ęła 
Protokół Nr X/2007 z dnia  05 pa ździernika  2007 r. 
 
 
 

Ad. 2.   W dalszej cz ęści obrad Przewodnicz ący Rady Gminy udzielił 
głosu Pani Wójt, kt óra przedstawiła sprawozdanie                           
z działalno ści w okresie mi ędzysesyjnym obejmuj ącym 
okres działania Urz ędu od dnia 8 pa ździernika 2007 roku do 
dnia   11 listopada  2007 roku. 
Treść sprawozdania stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu. 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy Waldemar Gąsiorski  zwrócił                     
się z zapytaniem czy są pytania do Pani Wójt w zakresie 
przedstawionego sprawozdania. 

 
W związku z brakiem zapytań kierowanych do Pani Wójt 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie: 

 
 

- Sprawozdanie Wójta z działalno ści w okresie 
międzysesyjnym obejmuj ącym okres działania Urz ędu od 
dnia 8 pa ździernika 2007roku  do dnia  11 listopada 
2007roku. 

 

Głosowało  - 13 
  

Za    - 13 
Przeciw   -  0 
Wstrzymało się -  0 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy jednogło śnie przyj ęła 
Sprawozdanie  Wójta z działalno ści w okresie 
międzysesyjnym.  
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Ad. 3.     Interpelacje i zapytania. 
 

 
W przedmiocie sprawy głos zabrali: 

 
 

Radny Henryk Tomaszewski 
- jak Gmina jest przygotowana do zimowego utrzymania dróg                        
i chodników (odśnieŜanie). 
 
 
Radny Wiesław Kurowski 
- wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych o zalatanie dziur  na drodze     
w miejscowości Pęplino. 
 
 
Radna Jolanta Kostka 
- wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych o zalatanie głębokiej wyrwy 
przy posesji Nr 69 B  w miejscowości Wodnica. 
 
 
Radny Czesław Grzybowski 
- czy zakład Energetyczny ENERGA zwracał się do Urzędu                      
o lokalizację stacji trafo przy Kapliczce miejscowości  Grabno. Czy nie 
moŜna było  zlokalizować stację po drugiej stronie, gdzie jest 
budowane nowe osiedle.  
 
 
Bogdan śabiński Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
– wnoszę o uzupełnienie tłuczniem poboczy drogi Nr 1110 do Niestkowa            
( zakręt na odcinku  drogi wojewódzkiej). 

 
 

Anna Turowska Sołtys wsi Machowino 
- w miejscowości Machowino jest problem  dróg, które są w bardzo złym 
stanie. Na Kolonii Wschodniej w Machowinie są duŜe wyrwy na drodze. 
Pracownicy interwencyjni nie są w stanie wykonać ich naprawy. Proszę               
o przyjazd pracownika merytorycznego celem rozwiązania problemu. 
 
 
Halina Smalcerz Sołtys wsi Charnowo 
- czy w 2008 roku  będzie naprawiana droga do  szkoły w Charnowie. 
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Ad. 4.  W kolejnym punkcie porz ądku obrad Przewodnicz ący 

Rady Gminy przedstawił: 
 
 

- projekt uchwały  w sprawie zmian w bud Ŝecie Gminy Ustka 
na 2007 rok. 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Przewodniczących Komisji               
o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji. 

 
  

Przewodnicząca Komisji Oświaty… Jolanta Kostka 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiesław Kurowski 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie . 

 
Przewodniczący Komisji BudŜetowo – Rolnej… Bogdan śabiński  
- Komisja zaopiniowała pozytywnie proponowane zmiany budŜetowe.  

 
  
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się zapytaniem czy są pytania                    
do przedstawionego projektu uchwały. 

  
 

W związku z brakiem zapytań Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie wyŜej wymieniony projekt uchwały: 

Głosowało  - 13 
  

Za    - 13 
Przeciw   -  0 
Wstrzymało się -  0 

 
W wyniku głosowania Rada Gminy jednogło śnie podj ęła 
Uchwał ę Nr XI/105/2007 stanowi ącą załącznik  Nr 5                        
do niniejszego protokołu. 
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- projekt uchwały w sprawie obni Ŝenia średniej ceny skupu 
Ŝyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku 
rolnego  na obszarze gminy na 2008 rok.  

 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Przewodniczących Komisji               
o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji. 

 
 

Przewodnicząca Komisji Oświaty… Jolanta Kostka 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie ze stawką 34 zł za 1 q. 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiesław Kurowski 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie średnią stawkę skupu Ŝyta ze 
stawką 34 zł za 1 q. 

 
Przewodniczący Komisji BudŜetowo – Rolnej… Bogdan śabiński  
- Komisja dokonała analizy ceny skupu Ŝyta  i proponuje przyjęcie 
stawki 32 zł z 1 q. W stosunku do podatku z roku 2007 nastąpił  wzrost 
o 10 %. Przyjęcie stawki 34 zł za 1 q spowoduje, Ŝe podatek dla 
rolników zostanie zwiększony o ok. 18 %. Komisja BudŜetowa 
uwaŜała, Ŝe wzrost o 10 % podatku jest maksymalną kwotą , o jaką 
powinien wzrosnąć podatek rolny poniewaŜ i tak jest to duŜy wzrost 
podatku rolnego w stosunku   do roku 2007. 

  
  

Na obrady Rady przybył radny Andrzej Zawada. 
 
 
Waldemar Gąsiorski Przewodniczący Rady Gminy 
- mamy dwie wersje projektu uchwały dotyczące stawek podatku 
rolnego tj. : 
I wersja  dotyczy stawki   34 zł za 1 q. 
II wersja dotyczy stawki   32 zł za 1 q. (Komisja BudŜetowa) 

 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w zakresie  
przedstawionego projektu uchwały. 
 
 
Anna Sobczuk Jodłowska Wójt Gminy 
- wolą Rady jest, jaką podejmie uchwałę, taką będę wykonywała. 
Chciałabym zwrócić uwagę, Ŝe tworzymy budŜet na 2008 rok. 
Zgłaszacie państwo wnioski o jak największą realizację inwestycji. 
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Proszę pamiętać, o tym, Ŝe te pieniądze musimy pozyskać, aby 
realizować Wasze oczekiwania. Nie będzie dochodów w budŜecie, nie 
będzie inwestycji. Bardzo proszę, by przy głosowaniu wziąć to pod 
uwagę. 
 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiesław Kurowski 
- Komisja Rewizyjna analizowała stawkę podatku rolnego. Wzrost 
stawki jest o 5 zł i dlatego tez Komisja proponuje stawkę 34 zł za 1 q. 
 
 
Waldemar Gąsiorski Przewodniczący Rady Gminy 
- zamykam dyskusję w tym temacie. W związku z dwoma wersjami 
stawek  proponuję przyjąć jedna wersję , tę która uzyska największą 
ilość głosów „za”. Następnie  zostanie przegłosowany projekt uchwały                  
z wersją stawki, która uzyska największą ilość głosów. KaŜdy radny ma 
jeden głos. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie : 
 
Wersja I (Komisji Bud Ŝetowej) 
 
> średnią cenę skupu Ŝyta obniŜa się do kwoty 32 zł za 1 q. 

 

Głosowało  - 14 
  

Za    -   4 
 

 
Wersja II  
 
> średnią cenę skupu Ŝyta obniŜa się do kwoty 34 zł za 1 q. 

 

Głosowało  - 14 
  

Za    - 10 
 
 
Waldemar Gąsiorski Przewodniczący Rady Gminy 
- stwierdził , iŜ w wyniku głosowania, Rada Gminy  większością 
głosów przyjęła II wersję ze stawką 34 zł za 1q. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wyŜej wymieniony projekt 
uchwały z zapisem 34 zł za 1 q: 

 

Głosowało  - 14 
  

Za    - 10 
Przeciw   -  4 
Wstrzymało się -  0 

 
W wyniku głosowania Rada Gminy wi ększością głosów 
podj ęła Uchwał ę Nr XI/106/2007 stanowi ącą załącznik  Nr 6                          
do niniejszego protokołu. 

 
 

- projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty  
miejscowej w Gminie Ustka, terminu płatno ści oraz sposobu 
jej poboru. 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Przewodniczących Komisji               
o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji. 

 
 
Anna Sobczuk Jodłowska Wójt Gminy 
- Komisja Oświaty wniosła autopoprawkę w § 4 pkt 2 tj. na inkasentów 
było „wyznacza się” , a zaproponowano  zapis  „moŜna wyznaczyć”.  
 
  
Przewodnicząca Komisji Oświaty… Jolanta Kostka 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiesław Kurowski 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie . 
 
Przewodniczący Komisji BudŜetowo – Rolnej… Bogdan śabiński  
- Komisja zaopiniowała pozytywnie i proponuje przyjąć ujęte                    
w uchwale stawki opłaty miejscowej.  
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Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się zapytaniem czy są pytania                    
do przedstawionego projektu uchwały.  

 
 

Radny Andrzej Zwada 
- Komisja Rewizyjna jako pierwsza miała posiedzenie i nie było tej 
informacji. Czy wprowadzenie tej autopoprawki spowoduje, Ŝe mogą 
być równieŜ wprowadzone jakiekolwiek inne osoby. 
 
 
Anna Sobczuk Jodłowska Wójt Gminy 
- mogą być tylko te osoby, które są wymienione w tym zapisie, ale za 
ich wolą. MoŜliwy będzie jeden inkasent, który obejmie np. pięć 
ośrodków.  
 
 
W związku z brakiem zapytań Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie wyŜej wymieniony projekt uchwały: 

 

Głosowało  - 14 
  

Za    - 14 
Przeciw   -  0 
Wstrzymało się -  0 

 
W wyniku głosowania Rada Gminy jednogło śnie podj ęła 
Uchwał ę Nr XI/107/2007 stanowi ącą załącznik  Nr 7                    
do niniejszego protokołu. 

 
 

- projekt uchwały w sprawie opłaty targowej. 
 
 

Waldemar Gąsiorski Przewodniczący Rady Gminy 
- poinformował, iŜ wszystkie uwagi, które były  wnoszone na 
komisjach zostały uwzględnione w oryginałach uchwał. 

 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Przewodniczących Komisji               
o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty… Jolanta Kostka 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiesław Kurowski 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie . 

 
Przewodniczący Komisji BudŜetowo – Rolnej… Bogdan śabiński  
- Komisja zaopiniowała pozytywnie.  
 
  
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się zapytaniem czy są pytania                    
do przedstawionego projektu uchwały. 

  
 
W związku z brakiem zapytań Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie wyŜej wymieniony projekt uchwały: 

 

Głosowało  - 14 
  

Za    - 14 
Przeciw   -  0 
Wstrzymało się -  0 

 
W wyniku głosowania Rada Gminy jednogło śnie podj ęła 
Uchwał ę Nr XI/108/2007 stanowi ącą załącznik Nr 8                         
do niniejszego protokołu. 
 

 
- projekt uchwały w sprawie  podatku od nieruchomo ści oraz 
zwolnie ń od tego podatku na 2008 rok. 
 
 
Waldemar Gąsiorski Przewodniczący Rady Gminy 
- sa przedłoŜone II wersje uchwały tj. jedna wersja, to propozycja Pani 
Wójt, Komisji Oświaty i Komisji Rewizyjnej. II wersja uchwały jest 
zaproponowana przez Komisję BudŜetową. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Przewodniczących Komisji               
o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji w zakresie uchwały 
przedłoŜonej przez  Panią Wójt. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty… Jolanta Kostka 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiesław Kurowski 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie . 

 
Przewodniczący Komisji BudŜetowo – Rolnej… Bogdan śabiński  
- Komisja BudŜetowa nie jest za tym, by nie wpływały środki do 
budŜetu lecz temat ten naleŜy rozpatrzyć szczegółowo. Po dokładnej 
analizie Komisja proponuje wprowadzić dodatkowa stawkę podatku od 
gruntów  i pozostałych budynków dla emerytów i ich rodzin.                     
W większości posiadane przez nich budynki gospodarcze 
wykorzystywane są na gromadzenie opału, utrzymanie drobnego 
inwentarza lub nie są wykorzystywane. Do tej grupy zaliczamy byłych 
pracowników PGR, rolników, którzy oddali swoje gospodarstwa za 
rentę i pozostałych mieszkańców wsi. Komisja proponuje dodatkową 
stawkę podatku od  gruntów – 0,14 zł. w pkt. 1 c). Od budynków lub 
ich części w pkt. 2 e), Komisja proponuje dodatkową stawkę podatku     
w kwocie 1,50 zł.  Projekt uchwały z dodatkowymi stawkami podatku 
naleŜy wprowadzić pod obrady Rady w dniu dzisiejszym. KaŜdy radny 
otrzymał informację   o podatkach jakie są w innych gminach. Okazuje 
się, Ŝe my nie mamy małych stawek podatkowych  w stosunku do 
innych gmin, które mają stawki o wiele mniejsze. W wielu gminach 
stawka podatku od gruntów wynosi od 0,12 zł do 0,9 zł. W związku             
z powyŜszym apeluję w imieniu Komisji BudŜetowej, by przyjąć 
proponowaną wersję uchwały tj. w pkt 1) od gruntów p.pkt. c) 0,14 zł 
pod budynkami gospodarczymi za wyjątkiem garaŜy, 
wykorzystywanych do prowadzenia gospodarstwa domowego 
podatnika dla wyłącznych jego podstawowych potrzeb, nie związanych           
z prowadzeniem działalności gospodarczej i w pkt. 2 od budynków lub  
ich części p.pkt b)1,50 zł gospodarczych z wyjątkiem garaŜy, 
wykorzystywanych do prowadzenia gospodarstwa domowego 
podatnika dla wyłącznych jego podstawowych potrzeb, nie związanych                           
z prowadzeniem działalności gospodarczej. Są to dwie poprawki, 
pozostałe zapisy uchwały , Komisja opiniowała pozytywnie w wersji 
przedłoŜonej przez Panią Wójt. 
 
  
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się zapytaniem czy są pytania                    
do przedstawionego projektu uchwały. 
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Radny Andrzej Zawada 
- jak dobrze zrozumiałem nie jest to jeszcze wniosek. KaŜdy z nas                  
w przypadku uchwał dotyczących podniesienia stawek jest w rozterce.               
Z jednej strony niektórzy emeryci, o których rozmawialiśmy 
wykorzystują lukę prawną i czerpią z tego korzyści. Po rozmowach            
z mieszkańcami sołectw , zwłaszcza tych mieszkańców PGR-ów, 
których ta sytuacja dotyczy są faktycznie w trudnej sytuacji. Natomiast 
są i tacy, którzy prowadzą wynajem kwater w miejscowościach 
nadmorskich i osiągają duŜe dochody. Na pewno dotknie to pewną 
grupę mieszkańców i oni potencjalnie będą mogli zwrócić się do 
Urzędu o umorzenia. Dla nas najwaŜniejsze jest by organ nadzoru  nie 
uchylił tej uchwały.  
 

 
Bogdan śabiński  Wiceprzewodniczący Rady Gminy  
- w  proponowanej uchwale Komisji nie jest ujęte hasło emeryt                
i rencista jako podmiot. W tym przypadku jestem przekonany, Ŝe 
Regionalna Izba Obrachunkowa  nie uchyli nam tej uchwały.  
 
 
Radny Wiesław Kurowski 
- na Komisji Rewizyjnej , Pani Skarbnik wyjaśniła nam, Ŝe                    
w większości    z ulg korzystają osoby z miejscowości Rowy, Poddąbie, 
Dębina, Lędowo, Machowinko. W tych miejscowościach 
wynajmowane są kwatery, które posiadają emeryci i renciści,                   
a z wynajmu czerpią dochody.  
 
 
Jadwiga Dic Skarbnik Gminy 
- powtórzę, to co przedstawiałam na komisjach. Był zapis                            
o zwolnieniach w uchwale podatku od nieruchomości i główne 
zwolnienia szły na Rowy poniewaŜ zapis ten dotyczył wszystkich.               
W funkcji pozostałych budynków znajdowały się budynki gospodarcze.  
Zgodnie z ustawą rolnicy nie płacą podatku. Ulgi te dotyczyły   
budynków letniskowych. Na terenie gminy zamieszkuje bardzo wiele 
osób spoza terenu gminy  i równieŜ są to emeryci i renciści, których 
dotyczyło równieŜ to zwolnienie. JeŜeli podatnik miał domek 
letniskowy i naleŜny podatek wynosił 700 zł, to z zastosowaniem ulgi 
podatnik płacił 200 zł. 500 zł nie wpływało do budŜetu gminy. Jest to 
tylko jeden przykład. W związku  z obowiązującą uchwałą w  2007             
i 2006  roku zwracają się  podatnicy  o zwrot nadpłaconego podatku               
i my musimy przeliczyć ten podatek   i  zwracać pieniądze. Pieniądze 
do budŜetu sa bardzo potrzebne, a przy zastosowaniu ulg , to skutek 
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128 tyś zł. W przeliczeniu na inwestycje, to wykonana w całości jedna 
droga. Wolą Rady jest jaka zostanie podjęta uchwała  i nikt nie będzie 
kwestionował. W kraju jest 17 Regionalnych Izb i w kaŜdej z tych Izb 
jest inna interpretacja. Rada upowaŜniona jest do zwolnienia 
przedmiotowego, nie jest upowaŜniona do zwolnienia podmiotu. 
Uchwałę tę oceni Regionalna Izba Obrachunkowa . Zebrałam dane             
i z tej ulgi jaka jest proponowana przez Komisję BudŜetową skorzysta 
373 mieszkańców w tym 337 osób to mieszkańcy gminy, a 36 osób 
będzie spoza gminy. Skutek finansowy , to ok. 90 tyś zł. 
 
 
Maria Drapała Sołtys wsi Przewłoka 
- zniesienie ulgi dla emerytów i rencistów będzie bardzo krzywdzące 
dla tej grupy osób. W Przewłoce są osoby, które przekazały swoje 
gospodarstwa w zamian za świadczenia emerytalne i bez zastosowania 
ulgi będą czuli się pokrzywdzeni. Bardzo proszę o podjęcie rozwaŜnej 
decyzji w tej sprawie. 
 
 
Ryszard Molenda Sołtys wsi Dębina 
- osoby, które mają kempingi na gruntach rolnych płacą bardzo mały 
podatek. 
 
 
Radny Wiesław Kurowski 
- w związku z duŜym problemem proponuję zawiesić projekt uchwały             
w sprawie podatku od nieruchomości celem ponownego jej 
przeanalizowania. 
 
 
Anna Sobczuk Jodłowska Wójt Gminy 
- przy złoŜeniu takiego projektu uchwały intencją moją nie było to, by 
uderzyć w osoby, których naprawdę nie stać na zapłacenie podatku. 
Ustawodawca powiedział wyraźnie – zwolnienie ma być 
przedmiotowe. Ja nie chcę narazić gminy na straty. JeŜeli kogoś nie 
stać na zapłacenie podatku  i nie będzie zapisu emeryt czy rencista , to 
moŜe skorzystać   z instytucji umorzenia. To, Ŝe osoba ta musi złoŜyć 
określone dokumenty zgodnie z przepisami,  tak jest w całym kraju. 
Nie jest tak, Ŝe tą uchwałą zamykamy drogę osobom, którym 
przysługiwałoby zwolnienia . JeŜeli jest wola Rady, to proszę 
traktować dwa projekty uchwał tj. zaproponowany przez Komisję 
BudŜetową i mój równorzędnie.  Wybrać tę uchwałę, która zdaniem 
Radnych będzie korzystniejsza dla mieszkańców. My postaramy się, by 



 15

w tym zakresie opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej była jak 
najszybciej. JeŜeli Rada przyjmie uchwałę Komisji BudŜetowej,                   
a Regionalna Izba Obrachunkowa  uchyli nam tę uchwałę,   wówczas   
zwołamy   Sesję   nadzwyczajną   i   Rada   będzie debatować nad 
moim projektem uchwały. Nie wnioskuję za tym, by w dniu 
dzisiejszym zawiesić uchwałę, poniewaŜ czas nas nagli. Powtarzam raz 
jeszcze, Ŝe jest instytucja umorzenia i wtedy kaŜdy jest sprawdzany, 
czy jest podstawa do umorzenia, czy tez nie. Prosiłabym radnych, 
aŜeby działalni na korzyść tej gminy, a nie uszczuplali jej dochody. 
 
 
Waldemar Gąsiorski Przewodniczący Rady Gminy 
- zamykam dyskusje w tym temacie. W związku z dwoma wersjami 
projektów uchwał proponuję przyjąć jedna wersję , tę która uzyska 
największą ilość głosów „za”. Następnie  przegłosujemy projekt 
uchwały, który uzyska największą ilość głosów. KaŜdy radny ma jeden 
głos. 
 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie : 
 
 
Wersja I  
 
> projekt uchwały w wersji przedłoŜonej przez Komisję BudŜetową. 

 

Głosowało  - 14 
  

Za    -   5 
 

 
Wersja II  
 
> projekt uchwały w wersji przedłoŜonej przez Panią Wójt. 

 

Głosowało  - 14 
  

Za    -   4 
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Waldemar Gąsiorski Przewodniczący Rady Gminy 
- stwierdził , iŜ w wyniku głosowania, Rada Gminy  większością 
głosów przyjęła wersję I projektu uchwały przedłoŜonego przez 
Komisję BudŜetową. 
 
 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w wersji 
przedłoŜonej przez Komisję BudŜetową: 

 

Głosowało  - 14 
  

Za    -  6 
Przeciw   -  0 
Wstrzymało się -  8 

 
W wyniku głosowania Rada Gminy wi ększością głosów 
podj ęła Uchwał ę Nr XI/109/2007 stanowi ącą załącznik  Nr 9                          
do niniejszego protokołu. 

 
 
 

- projekt uchwały w sprawie okre ślenia rocznych stawek 
podatku od środków transportowych na 2008 rok. 
   

 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Przewodniczących Komisji               
o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji. 

 
  

Przewodnicząca Komisji Oświaty… Jolanta Kostka 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiesław Kurowski 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie . 

 
Przewodniczący Komisji BudŜetowo – Rolnej… Bogdan śabiński  
- Komisja proponuje przyjąć proponowane stawki w uchwale.  

 
  
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się zapytaniem czy są pytania                    
do przedstawionego projektu uchwały  
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W związku z brakiem zapytań Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie wyŜej wymieniony projekt uchwały: 

 

Głosowało  - 14 
  

Za    - 14 
Przeciw   -  0 
Wstrzymało się -  0 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy jednogło śnie  podj ęła 
Uchwał ę Nr XI/110/2007 stanowi ącą załącznik Nr 10                         
do niniejszego protokołu. 
 
 
- projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Gmi ny 
Ustka Nr X/101/2007 z dnia 5 pa ździernika 2007 roku                     
w sprawie wyposa Ŝenia w składniki maj ątku ruchomego 
Gminnego O środka Pomocy Społecznej w Ustce, po 
podziale maj ątku Miejsko – Gminnego O środka Pomocy 
Społecznej w Ustce.  

 
 

 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Przewodniczących Komisji               
o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji. 

 
  

Przewodnicząca Komisji Oświaty… Jolanta Kostka 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiesław Kurowski 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie . 

 
Przewodniczący Komisji BudŜetowo – Rolnej… Bogdan śabiński  
- Komisja zaopiniowała pozytywnie.  
  
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się zapytaniem czy są pytania                    
do przedstawionego projektu uchwały. 
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W związku z brakiem zapytań Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie wyŜej wymieniony projekt uchwały : 

 
 

Głosowało  - 14 
  

Za    - 14 
Przeciw   -  0 
Wstrzymało się -  0 

 
W wyniku głosowania Rada Gminy jednogło śnie  podj ęła 
Uchwał ę Nr XI/111/2007 stanowi ącą załącznik Nr 11                         
do niniejszego protokołu. 
 

 
- projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wod ę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Przewodniczących Komisji               
o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji. 

 
  

Przewodnicząca Komisji Oświaty… Jolanta Kostka  
- Komisja zaopiniowała pozytywnie wersję III projektu uchwały                       
z rozszerzonym zapisem w taryfie I (dla odbiorców prowadzących 
działalność produkcyjną, pensjonatów i kwaterodawców prowadzących 
działalność gospodarczą w zakresie usług turystycznych. 

 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiesław Kurowski 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie  w Taryfie II - wzrost stawki za 
wodę o % inflacji, a ścieki bez zmian. 

 
 

Przewodniczący Komisji BudŜetowo – Rolnej… Bogdan śabiński  
- Komisja zaopiniowała pozytywnie stawki opłat za wodę                                 
i odprowadzanie ścieków według wersji III. Proponuję odczytać treść 
całej uchwały, by rozwiać wszystkie wątpliwości, które powstawały na 
komisjach. 
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Waldemar Gąsiorski Przewodniczący Rady Gminy 
- odczytał treść uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się zapytaniem czy są pytania                    
do przedstawionego projektu uchwały. 

 
 
Anna Sobczuk Jodłowska Wójt Gminy 
- zgodnie z wnioskiem Komisji Oświaty w sprawie Taryfy I punkt ten 
dopracowaliśmy tak, aŜeby intencja była  zachowana. 
 
  
W związku z brakiem zapytań Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie wyŜej wymieniony projekt uchwały: 

Głosowało  - 14 
  

Za    - 14 
Przeciw   -  0 
Wstrzymało się -  0 

 
W wyniku głosowania Rada Gminy jednogło śnie   podj ęła 
Uchwał ę Nr XI/112/2007 stanowi ącą załącznik Nr 12                       
do niniejszego protokołu. 
 

 
 

- projekt uchwały w sprawie przyj ęcia programu 
gospodarczego Gminy Ustka na lata 2007 -2013. 

 

 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Przewodniczących Komisji               
o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji. 

 
  

Przewodnicząca Komisji Oświaty… Jolanta Kostka 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiesław Kurowski 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie . 
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Przewodniczący Komisji BudŜetowo – Rolnej… Bogdan śabiński  
- przyjęcie programu gospodarczego na lata 2007 – 2013, Komisja 
opiniuje  pozytywnie, przyjmując, Ŝe sa to kierunki działania niezbędne 
dla pozyskiwania środków Unijnych i innych dla wzbogacenia budŜetu 
Gminy i rozszerzenia zadań do realizacji jak : kanalizacja, drogi, 
chodniki, boiska sportowe wielofunkcyjne, budowa świetlic, remizy 
straŜackie, zejścia na plaŜę itp.  
  
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się zapytaniem czy są pytania                    
do przedstawionego projektu uchwały. 

  
 
Anna Sobczuk Jodłowska Wójt Gminy 
- w § 3 została wprowadzona autopoprawka polegająca na zmianie 
zapisu tj. „Uchwala wchodzi w Ŝycie z dniem podjęcia”. Są opinie, Ŝe 
uchwała ta nie podlega publikacji i w związku z powyŜszym  został 
zmieniony ten zapis. 
 
 
Wojciech śytko Sołtys wsi MoŜdŜanowo 
- uczestniczyłem w pracach komisji nad tym programem. Rozumiem, 
Ŝe program ten jest wykładnią w jaka stronę mamy zmierzać. Co do 
wody   i ścieków, to bezwzględne pierwszeństwo. Pozostałe inwestycje 
w miarę przybywania środków będą mogły być realizowane 
prawdopodobnie spoza tego programu  będą włączane. Mój apel do 
radnych i sołtysów, abyśmy pilnowali i walczyli o swoje. To my 
będziemy decydowali co będzie realizowane w pierwszej kolejności. 
 
 
Radny Andrzej Zawada 
- mam pytanie, które wyszło na komisji w zakresie zejścia w Dębinie. 
Proszę powiedzieć, czy w przypadku inwestycji, która jest planowana 
na rok 2013,  a wejdzie  ktoś ze swoim wkładem na zasadzie 
partnerstwa publiczno prywatnego, to czy w tym momencie jest 
moŜliwość, aby inwestycja ta była wykonana szybciej. 
 
 
 
Anna Sobczuk Jodłowska Wójt Gminy 
- naszym załoŜeniem jest, Ŝe jeŜeli danego zadania nie ujęliśmy w tym 
programie, a zdarzy się moŜliwość pozyskania dodatkowych środków, 
bądź partnerów, to  zadanie będzie miało priorytet. Chciałam 
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poinformować, Ŝe przed Sesją spotkałam się z Panem   (*)       , który 
zaskoczony był wpisaniem daty 2013 na realizację drogi do 
przedsiębiorstwa. Na dzień dzisiejszy mogę powiedzieć, Ŝe jeŜeli 
dostanę od przedsiębiorcy projekt umowy o partnerstwie publiczno 
prywatnym z moŜliwością pozyskania środków zewnętrznych, to                
w taki projekt wejdę nawet, gdyby to miało być kosztem realizacji 
zadania zaplanowanego na 2008 czy 2009 rok. Wydaje mi się, Ŝe             
z takich okazji naleŜy korzystać. Pamiętajmy o jednym nasz budŜet ma 
„Ŝyć”. 
 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję w przedmiocie sprawy i poddał 
pod głosowanie wyŜej wymieniony projekt uchwały : 

 
 

Głosowało  - 14 
  

Za    - 14 
Przeciw   -  0 
Wstrzymało się -  0 

 
W wyniku głosowania Rada Gminy jednogło śnie  podj ęła 
Uchwał ę Nr XI/113/2007 stanowi ącą załącznik  Nr 13                         
do niniejszego protokołu. 
 

 
- projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/3/ 2006 
Rady Gminy Ustka z dnia 6 grudnia 2006 r. w sprawie  
stwierdzenia nawi ązania stosunku pracy z wójtem gminy             
i okre ślenia składników jego wynagradzania.  

 
 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Przewodniczących Komisji               
o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji. 

 
  

Przewodnicząca Komisji Oświaty… Jolanta Kostka 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiesław Kurowski 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie . 
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Przewodniczący Komisji BudŜetowo – Rolnej… Bogdan śabiński  
- Komisja zaopiniowała pozytywnie.  
  
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się zapytaniem czy są pytania                    
do przedstawionego projektu uchwały. 
W związku z brakiem zapytań Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie wyŜej wymieniony projekt uchwały : 

 

Głosowało  - 14 
  

Za    - 14 
Przeciw   -  0 
Wstrzymało się -  0 

 
W wyniku głosowania Rada Gminy jednogło śnie  podj ęła 
Uchwał ę Nr XI/114/2007 stanowi ącą załącznik Nr 14                         
do niniejszego protokołu. 
 

 
 

- projekt uchwały w sprawie upowa Ŝnienia 
Przewodnicz ącego Rady Gminy Ustka do udzielania 
odpowiedzi w imieniu Rady Gminy Ustka w sprawach 
dotycz ących wniosków o uchylenie podj ętej uchwały dla 
lokalizacji Parku Wiatrowego Nr 3 Zaleskie. 

 
  

Waldemar Gąsiorski Przewodniczący Rady Gminy  
- stwierdził, Ŝe zgodnie z uzyskana informacją niniejszy projekt 
uchwały był omawiany tylko na Komisji BudŜetowej w związku                 
z powyŜszym otworzył dyskusję w przedmiocie sprawy. 

 
  

Radny Andrzej Zawada 
- jeŜeli wpływająca korespondencja do Pana w zakresie Parków 
Wiatrowych,  po konsultacji   z prawnikami będzie prosta i nie będzie 
to wymagało Ŝadnego stanowiska,   to  w tym momencie jestem za taka 
treścią tej uchwały. Mam prośbę, jeśli czas nie będzie nas naglił, lub 
Sesje będą nie do końca jednoznaczne,  to prosiłbym, aby 
korespondencję kierować na posiedzenia komisji. 
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Waldemar Gąsiorski Przewodniczący Rady Gminy 
- odkąd ja jestem Przewodniczącym, to nie zdarzyło się, abym postąpił 
inaczej. Sprawa jest terminowa i mam tylko 7 dni, aby udzielić 
odpowiedzi. Nie jest fizyczną moŜliwością, aby poznać stanowiska 
komisji. Zawsze  informuję radnych o treści pism wpływających do 
Biura Rady. 

 
 

Anna Sobczuk Jodłowska Wójt Gminy 
- jest to wezwanie Sądu, któremu nie  wystarcza przepis ustawy, Ŝe 
gminę na zewnątrz reprezentuje wójt, a przewodniczący reprezentuje 
radę. Wymagana jest dodatkowa uchwała, by pisma miały znaczenie 
prawne. Jest to wezwanie Sądu i naleŜy je zrealizować. Tylko takie 
uchwały były kierowane bezpośrednio na Radę, pozostałe uchwały są 
omawiane na komisjach.  

 
 

Bogdan śabiński Przewodniczący Komisji BudŜetowo – Rolnej… 
- podejmowaliśmy juŜ takie uchwały, które  dawały upowaŜnienie dla 
Pani Wójt i Pana Przewodniczącego w wielu sprawach, a między 
innymi dotyczyły Parków Wiatrowych.  Uchwały dotyczące 
upowaŜnienia Pani Wójt i Pana Przewodniczącego były omawiane na 
Komisji BudŜetowej  i Komisja zaopiniowała je pozytywnie. 

 
 
W związku z brakiem zapytań Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie wyŜej wymieniony projekt uchwały : 

 
 

Głosowało  - 14 
  

Za    - 14 
Przeciw   -  0 
Wstrzymało się -  0 

W wyniku głosowania Rada Gminy jednogło śnie  podj ęła 
Uchwał ę Nr XI/115/2007 stanowi ącą załącznik Nr 15                         
do niniejszego protokołu. 

 
- projekt uchwały w sprawie upowa Ŝnienia Wójta Gminy 
Ustka do reprezentowania Rady Gminy Ustka przed 
Wojewódzkim S ądem Administracyjnym w Gda ńsku. 
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Waldemar Gąsiorski Przewodniczący Rady Gminy  
- zgodnie z uzyskana informacją , Ŝe ten projekt uchwały nie był 
omawiany na wszystkich komisjach  otwieram  dyskusję                            
w przedmiocie sprawy. 

 
  

Przewodniczący Komisji BudŜetowo – Rolnej… Bogdan śabiński  
- Komisja zaopiniowała pozytywnie.  
  
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się zapytaniem czy są pytania                    
do przedstawionego projektu uchwały. 

  
 
W związku z brakiem zapytań Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie wyŜej wymieniony projekt uchwały : 

 
 

Głosowało  - 14 
  

Za    - 14 
Przeciw   -  0 
Wstrzymało się -  0 

 
W wyniku głosowania Rada Gminy jednogło śnie  podj ęła 
Uchwał ę Nr XI/116/2007 stanowi ącą załącznik Nr 16                         
do niniejszego protokołu. 
 
 
- projekt uchwały w sprawie  opłaty od posiadania psów,  

 
 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Przewodniczących Komisji               
o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji. 

 
  

Przewodnicząca Komisji Oświaty… Jolanta Kostka 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiesław Kurowski 
- Komisja zaopiniowała pozytywnie . 
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Przewodniczący Komisji BudŜetowo – Rolnej… Bogdan śabiński  
- Komisja 1 głosem „za” przy 4 głosach „wstrzymujących” 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. Po przeprowadzonych 
później konsultacjach z radnymi i sołtysami osoby te sugerują, aby 
uchwałę w sprawie opłaty od posiadania psów odrzucić i jej nie 
przyjmować. 
  
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się zapytaniem czy są pytania                    
do przedstawionego projektu uchwały. 

  
 
Radny Piotr Czerwonka 
- z psami jest problem w całej gminie. Psy wałęsają się po zagrodach 
sąsiadów, po ulicach i nigdy nie ma właściciela psa. JeŜeli będzie 
opłata za psy, to właściciele będą trzymać je w swoich obejściach. 
Rolnicy nie płacą za psy . Są osoby, które mają po cztery psy i tez nie 
płacą. UwaŜam, Ŝe wprowadzenie opłaty jest pewnym rozwiązaniem           
i jeŜeli będzie opłata, to będzie większy nadzór. 
 
 
Radny Wacław Laskowski 
- sama celowość tej uchwały jest słuszna i ta opłata powinna być 
wprowadzona. JednakŜe problem ten dotyczy większości grup 
gospodarczych. Z mocy ustawy gospodarstwa rolne są zwolnione,                  
a najbardziej pokrzywdzeni będą emeryci i renciści, którzy będą 
musieli płacić. W takiej formie uchwała ta jest nie do przyjęcia. 
 
 
Radny Henryk Tomaszewski 
- jeŜeli mówimy, Ŝe psy wałęsające  są bezpańskie , to ja zadaję 
pytanie, kto za nie zapłaci. 

 
 
Anna Turowska Sołtys wsi Machowino 
- czym się róŜni posesja rolnika od mojej. Rolnik będzie miał cztery 
psy, które się wałęsają, a ja będą miała jednego psa zamkniętego i ja 
będę Musila płacić, a rolnik nie. 
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Jadwiga Dic Skarbnik Gminy 
- podjęcie tej uchwały przez Radę jest fakultatywne, a nie 
obligatoryjne. Podatnikami opłaty od posiadania psów są osoby 
fizyczne posiadające psy. Opłaty nie pobiera się pod warunkiem 
wzajemności : 
1) od członków personelu przedstawicielstw dyplomatycznych                   

i urzędów konsularnych oraz innych osób zrównanych z nimi na 
podstawie ustaw, umów  lub zwyczajów międzynarodowych, jeŜeli 
nie są obywatelami polskimi i nie mają miejsca pobytu stałego na 
terytorium RP, 

2) z tytułu posiadania psów będących pomocą dla osób 
niepełnosprawnych, niewidomych, głuchoniemych, niedołęŜnych, 

3) od osób w wieku powyŜej 65 lat prowadzących samodzielnie 
gospodarstwo domowe od 1 psa, 

4) z tytułu posiadania psów utrzymywanych w celu pilnowania 
gospodarstw rolnych po 2 na kaŜde gospodarstwo. 

 
 
Radny Andrzej Zawada 
- co będzie w sytuacji, jeŜeli stwierdzimy, Ŝe biega pies wałęsający się . 
Czy mamy podpisaną umowę ze schroniskiem. 
 
 
Jadwiga Dic Skarbnik Gminy 
- mamy podpisana umowę. 
 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i  poddał pod głosowanie wyŜej 
wymieniony projekt uchwały : 

 
 

Głosowało  - 14 
  

Za    -  0 
Przeciw   - 12 
Wstrzymało się -  2 

 
W wyniku głosowania Rada Gminy wi ększością głosów   nie 
podj ęła w/w uchwały. 
Niniejsza uchwala nie uzyskała wymaganej wi ększości 
głosów. 
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Przewodniczący Rady ogłosił 10 min przerwę w obradach Rady tj. od 
godz. 11 20 do godz. 11 30. 
 
Po przerwie Rada wznowiła obrady realizując dalszy porządek obrad. 
 
 

Ad. 5.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania . 
 
 

              Odpowiedzi na interpelacje i zapytania udzieliła Pani Wójt. 
 

Odpowiedź na zapytanie radnego Henryka Tomaszewskiego 
- jak Gmina jest przygotowana do zimowego utrzymania dróg                        
i chodników (odśnieŜanie). 
 
 
Na dzień dzisiejszy wystąpili śmy o wskazanie miejsc składowania 
piasku i do końca przyszłego tygodnia piasek zostanie dostarczony. 
W tym roku gmina została podzielona na rejony w zakresie 
odśnieŜania. Mamy cztery oferty tj. Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Ustce. Zakład ten obejmować będzie  rejon : 
Przewłoki, Grabna i  Zimowiska. (*)     z Wodnicy – rejon: 
Wodnicy, Charnowa i Niestkowa.  Firma (*)    – rejon: strony 
zachodniej; od wschodniej - oferta Pana   (*).  
Koszt roboczogodziny sprzętu to kwoty ca 80 - 100 zł.  
 
 
Odpowiedź na zapytanie radnego Wiesława Kurowskiego 
- wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych o zalatanie dziur  na drodze     
w miejscowości Pęplino. 

 
Odpowiedź na zapytanie radnej Jolanty Kostka 
- wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych o złatanie głębokiej wyrwy 
przy posesji Nr 69 B  w miejscowości Wodnica. 
 
W sprawie dróg powiatowych Pani Radna powiatowa przedstawi 
interpelacje na Sesji Rady Powiatu.  
Jestem na bieŜąco w kontakcie z Panem Dyrektorem Zarządu Dróg 
Powiatowych i przekazuję interpelacje ustnie i potwierdzam                     
je pisemnie.  
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Odpowiedź na zapytanie radny Czesława Grzybowskiego 
- czy zakład Energetyczny ENERGA zwracał się do Urzędu                        
o lokalizację stacji trafo przy Kapliczce miejscowości  Grabno. Czy nie 
moŜna było  zlokalizować stację po drugiej stronie, gdzie jest 
budowane nowe osiedle.  
 
 
Lokalizacja stacji trafo przy Kapliczce i cała sprawa inwestycyjna 
toczy się ok. 2 lat. Pierwsze decyzje zapadły  w poprzedniej 
kadencji. Na dzień dzisiejszy, działka, na której jest zlokalizowana 
stacja trafo będzie wydzielona i będzie ustalona słuŜebność                   
w zakresie dojazdu  z działki prywatnej. Stacja trafo zasilać będzie 
nowopowstające osiedle i te tereny, które bezpośrednio zostały 
podzielone na działki za Kapliczką. 
 

 
Odpowiedź na zapytanie Anny Turowskiej Sołtysa wsi Machowino 
- w miejscowości Machowino jest problem  dróg, które są w bardzo złym 
stanie. Na Kolonii Wschodniej w Machowinie są duŜe wyrwy na drodze. 
Pracownicy interwencyjni nie są w stanie wykonać ich naprawy. Proszę                  
o przyjazd pracownika merytorycznego celem rozwiązania problemu. 
 
 
Wniosek przyjmuj ę do realizacji. 
 
 
Odpowiedź na zapytanie Haliny Smalcerz Sołtysa wsi Charnowo 
- czy w 2008 roku  będzie naprawiana droga do  szkoły w Charnowie. 

 
W 2008 roku będzie wykonany projekt techniczny.  Natomiast  nie 
potrafi ę powiedzieć, czy będzie na 100 % realizacja tej inwestycji  
poniewaŜ jest to zadanie, o które mamy aplikować o środki 
zewnętrze wspólnie z Powiatem. Jest to duŜa inwestycja - od drogi 
wojewódzkiej do wsi Charnowo wraz z wykonaniem chodników, 
nawierzchni  i mostu. 
 
 
 Bogdan śabiński Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
– wnoszę o uzupełnienie tłuczniem poboczy drogi Nr 1110 do Niestkowa               
( zakręt na odcinku  drogi wojewódzkiej). 
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Na bieŜąco będą uzupełniane tłuczniem newralgiczne drogi 
zwłaszcza te, które prowadzą do domostw.  
Mamy 10 pracowników interwencyjnych, których  chcemy 
wykorzystywać do konkretnych prac. Proszę nie liczyć na tych 
pracowników, poniewaŜ osoby te będą wykonywać drogi betonowe             
i chodniki.  Natomiast zasypywanie ubytków w drogach będą 
wykonywać osoby, które skierowane zostały do prac społecznie 
uŜytecznych.  Proszę  mnie informować jeŜeli te osoby nie zgłaszają 
się do pracy. 
 
 
Radny Henryk Tomaszewski 
- nie neguję tego, Ŝe ma być stacja trafo w Grabnie, ale dlaczego jest 
lokalizacja tak blisko Kapliczki. MoŜna było znaleźć inne rozwiązanie. 
 
 
 

Ad. 6.     Wolne wnioski i informacje.  
  
 
 

Waldemar Gąsiorski Przewodniczący Rady Gminy  
-  przedstawił informację dotyczącą  korespondencji przychodzącej               
do Biura Rady w okresie międzysesyjnym od dnia od dnia                              
05 października 2007 do dnia  11 listopada 2007 tj. : 

 
 

1. W dniu  26-10-2007 wpłynęło pismo Pani (*)   dotyczące 
przekazania na najbliŜszym posiedzeniu Sesji Rady Gminy 
pamiątkowych dyplomów i podziękowań  w imieniu moim oraz 
podopiecznych za udział w imprezie pn. „Polska Biega” 
organizowanej w dniach 29-30 września 2007 roku pod patronatem 
„Gazety Wyborczej”. Organizatorem jednego z biegów był SOSW 
Damnica Filia przy Domu Pomocy Społecznej w Machowinku. 

 
Przewodniczący Rady Gminy złoŜył Ŝyczenia i gratulacje,                
a następnie dokonał wręczenia pamiątkowych dyplomów dla 
Pani Anny Sobczuk Jodłowskiej Wójta Gminy Ustka                       
i  radnych : Piotra Czerwonki, Henryka Dudki, Andrz eja 
Zawady i Jacka Hadrysia. 

 



 30

2. W dniu 09-10-2007 wpłynęło pismo  Naczelnika  Urzędu 
Skarbowego dotyczące uzupełnienia przekazanych oświadczeń 
majątkowych . 

 
Wezwałem radnych do uzupełnienia oświadczeń majątkowych.                
W dniu 17 października 2007 roku przekazałem do Urzędu 
Skarbowego korekty oświadczeń majątkowych. 
 
 
W dniu 05 listopada 2007 roku wpłynęło pismo Naczelnika 
Urzędu Skarbowego w Słupsku informujące o wynikach analizy 
oświadczeń majątkowych.  
W wyniku analizy oświadczeń majątkowych w  związku                         
z rozpoczęciem kadencji 2006 roku oraz za 2006 rok  nie 
stwierdzono nieprawidłowości powodujących wszczęcie 
procedury wynikającej z art. 24h ust. 9 cyt. ustawy                           
o samorządzie gminnym.  
JeŜeli ktoś z Państwa jest zainteresowany tym pismem, to  jest 
do wglądu w Biurze Rady. 
 

3. W dniu 10-10-2007 wpłynęło pismo Pani (*)     ze SP Zaleskie, 
Pani (*)       ze SP w Charnowie, Pani (*)        ze SP Gąbino               
i Pani (*)     ze SP Objazda dotyczące ponownego rozpatrzenia 
Uchwały  Nr VIII/772007 Rady Gminy Ustka z dnia 15 czerwca 
2007 w sprawie zasad wynagradzania nauczycieli i ustalenia 
regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków, na mocy której 
pozbawiono nauczycieli oddziałów przedszkolnych  dodatku 
funkcyjnego za wychowawstwo.  
Przedmiotowe pismo przekazałem do wiadomości na Komisje 
Rady. 
 

4. W dniu 12-10-2007 wpłynęło pismo Komendy Miejskiej 
Państwowej StraŜy PoŜarnej w Słupsku z prośbą o ujęcie                    
w planach budŜetowych  na 2008 rok pomocy finansowej dla 
Komendy Miejskiej PSP na zakup środków chemicznych 
(pianotwórczych, dyspergentów i neutralizatorów) ze środków 
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska oraz wsparcie zakupu 
zestawów hydraulicznych do ratownictwa drogowego.                
Pismo skierowałem na Komisje Rady celem zajęcia stanowiska. 
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5. W dniu 15-10-2007 wpłynęło pismo z Pomorskiego Urzędu 

Wojewódzkiego , dotyczące  Uchwały Nr IX/95/2007 Rady 
Gminy Ustka z dnia 24 sierpnia 2007 w sprawie ustalenia stawki 
procentowej jednorazowej opłaty z tytułu wzrostu wartości 
nieruchomości w związku  z wydaniem decyzji o warunkach 
zabudowy. Organ nadzoru stwierdza,  Ŝe przedstawione 
stanowisko wyjaśniające w tej sprawie nie znajduje uzasadnienia      
w świetle przepisów obowiązującego prawa. 
W dniu 18 października 2007 przesłałem  ponowne wyjaśnienia  
Pani Wójt  w przedmiocie sprawy. 

 
6. W dniu 17-10-2007 wpłynęło pismo właścicieli nieruchomości                  

ul. Kalinowej i przyległych w miejscowości Rowy z prośbą                    
o włączenie do realizacji jako najpilniejszych spraw – nawierzchni 
ul. Kalinowej, oświetlenia i placu zabaw. 
Przedmiotowe pismo skierowałem na Komisje Rady celem 
zajęcia stanowiska. 

 
7. W dniu 17-10-2007 wpłynęły  postanowienia wraz                                 

z uzasadnieniem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego                  
w Gdańsku w sprawie skargi Stowarzyszenia Produktów 
Markowych Turystyki Wiejskiej „Słupia” w przedmiocie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 
terenów połoŜonych w miejscowości Duninowo, Peplino                       
i MoŜdŜanowo – Starkowo. Wojewódzki Sąd Administracyjny                       
w Gdańsku   postanawia   odmówić dopuszczenie do udziału                        
w sprawie       w charakterze uczestnika postępowania (*)        oraz 
postanawia odmówić wstrzymania wykonania zaskarŜonych 
uchwał. 
Przedmiotowe postanowienia skierowałem na Komisje Rady 
celem zapoznania. 

 
8. W dniu 23-10-2007 wpłynęło pismo Pani (*)              w sprawie 

rozwaŜenia wniosków dotyczących podatków na 2008 rok.. 
Niniejsze pismo skierowałem na Komisje Rady celem zajęcia 
stanowiska. 

 
9. W dniu 24-10-2007 wpłynęło pismo Wojewody Pomorskiego 

dotyczące nazewnictwa w jednostkach samorządu terytorialnego – 
organów „gminach miejsko – wiejskich „ oraz urzędach gmin – do 
wiadomości  i stosowania. 
Pismo skierowałem na Komisje Rady celem zapoznania. 
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10. W dniu 26-10-2007 wpłynęło pismo z Pomorskiego Urzędu 
Wojewódzkiego, dotyczące zapisów naruszających prawo                      
w Uchwale Nr X/101/2007 Rady Gminy Ustka z dnia              
5 października 2007 w sprawie wyposaŜenia w składniki majątku 
ruchomego Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ustce   po 
podziale majątku Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej  w Ustce . Organ Nadzoru wnosi  o dostosowanie 
uchwały do stanu zgodności z prawem 

W dniu 30-10-2007 r. przesłałem pismo informujące , Ŝe w dniu                
12-11-2007 r. Rada Gminy podejmie stosowną uchwałę. 

 
11. W dniu 26-10-2007 wpłynęło pismo radnych: Andrzeja 

Zawady   i Henryka Dudki dotyczące wprowadzenia pod obrady 
Rady  na najbliŜszej sesji uchwały w sprawie rozszerzenia Zespołu 
Przyrodniczo – Krajobrazowego „Kraina w Kratę w dolinie rzeki 
Moszczenicki”  o miejscowości (obręby) : MoŜdŜanowo, 
Starkowo, Pęplino, Duninowo i Zaleskie połoŜone w granicach 
administracyjnych Gminy Ustka. 
W dniu 30-10-2007 udzieliłem odpowiedzi radnym informując,               
Ŝe Komisje Rady Gminy skierowały przedmiotowy temat                             
do konsultacji mieszkańców na zebraniach wiejskich                          
w miejscowości Starkowo i MoŜdŜanowo. Po uzyskaniu decyzji 
mieszkańców i podjęciu stosownej uchwały przez zebrania 
wiejskie, niniejszy temat zostanie ponownie rozpatrzony przez 
Komisje Rady . W związku z powyŜszym zaproponowałem 
odłoŜenie przedłoŜonego projektu uchwały do czasu uzyskania 
uchwał podjętych przez zebrania wiejskie w miejscowości 
Starkowo i MoŜdŜanowo. 

 
12. W dniu 30-10-2007 wpłynęło wezwanie Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Gdańsku do nadesłania skargi Pana  (*)   
na uchwałę dla lokalizacji Parku Wiatrowego Nr 3                             
w miejscowości Zaleskie, w której organ winien ustosunkować się               
do zarzutów skargi wraz z upowaŜnieniem do działania za Radę 
Gminy oraz całości akt administracyjnych. 
Niniejsze wezwanie przekazałem do Urzędu Gminy. 

 
13. W dniu 2-11-2007 wpłynęło pismo od Pani Wójt skierowane                      

do (*)     w sprawie  uwag do działek powstałych w wyniku 
podziału działki Nr 4/1 połoŜonej  w obrębie geodezyjnym 
Machowinko i  braku zgodności projektu planu  z uchwaloną 
zmianą Studium dla tego terenu. 
Pismo skierowałem na Komisje Rady celem zapoznania. 
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 Anna Sobczuk Jodłowska Wójt Gminy 

- za pośrednictwem Sołtysów, proszę o zwrot przekazanych ankiet 
dotyczących pracy Urzędu Gminy i Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w  ciągu jednego miesiąca, 
 
- chciałabym zwrócić uwagę wszystkim Sołtysom, na to, Ŝe                       
zgodnie z uchwałami podjętymi na dzisiejszej Sesji – targowej                 
i miejscowej, jesteście Państwo inkasentami. Oznacza to, Ŝe np. 
jeŜeli   w miejscowości Pęplino przedsiębiorca handluje, to Sołtys 
ma pełne prawo pobrać opłatę targową, po uprzednim pobraniu 
kwitariusza z Urzędu za pokwitowaniem, 
 
- informuję, Ŝe szkolenie z przedstawicielem Urzędu 
Marszałkowskiego w zakresie pozyskiwania środków 
zewnętrznych, w dniu dzisiejszym nie odbędzie się, 
 
- dziękuję Szanownej Radzie, Panu Przewodniczącemu za przyjęcie 
dzisiejszej uchwały, jest mi tym milej, Ŝe  z inicjatywą wystąpili 
radni gminy. Jest to dla mnie potwierdzenie, Ŝe dokonałam 
właściwego wyboru, a jednocześnie zobowiązanie do dalszej moŜe 
bardziej wytęŜonej pracy. Nie ukrywam, Ŝe borykam się z pewnymi 
wątpliwościami. Dziękuję za uznanie.  

 
 
 

 Maria Drapała Sołtys wsi Przewłoka 
- w imieniu Sołtysów składam wniosek o zakup zszywaczy do 
tablic ogłoszeniowych. 
 
 
 

Ad. 7.     Zakończenie obrad.  
 
 
 
 Wobec zrealizowania porz ądku obrad Przewodnicz ący Rady 

Gminy o godz. 11 50  zamknął XI Sesję Rady Gminy Ustka. 
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 Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
         Przewodniczący Rady 
             /-/  Waldemar Gąsiorski 
 Protokołowała         
         GraŜyna Frankiewicz 
 
 
 
 
 
(*) Wył ączenie jawności na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy o dostępie do informacji 
publicznej ze względu na prywatność osoby fizycznej lub tajemnicy przedsiębiorcy. 
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